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艺术史词汇

Abstraction an art movement that tries to communicate while using as little realism as possible
抽象 一种试图在尽可能少地使用现实主义的情况下进行交流的艺术运动

acrylic paint where the colour is held together with a liquid plastic
丙烯酸纤维 颜色与液体塑料结合在一起的油漆

ambassador a person who represents a foreign country while living in another
大使 代表外国但居住在另一个国家的人

anamorphic something that has a distorted shape
变形的 形状扭曲的东西

arteries the small tubes inside your body that blood flows through
动脉 血液流经体内的小管

Baroque an art movement that focuses on ornate detail and drama
巴洛克风格 注重华丽细节和戏剧性的艺术运动

basilica a kind of large public building often used as Roman churches
大教堂 一种经常用作罗马教堂的大型公共建筑

beheading cutting off someone's head
斩首 砍掉某人的头

bicultural being part of two cultures
双文化的 成为两种文化的一部分

block printing a technique for making prints in which a block is carved into before being inked up
like a stamp

雕版印刷 一种制作版画的技术，在像邮票一样上墨之前先雕刻一块块

bouquet an arrangement of flowers that you can carry or put in a vase
花束 可以随身携带或放入花瓶中的插花

bull a male cow
公牛 一头公牛

bustle a part of a dress that uses wire and layers of cloth to appear to have a big butt
忙碌 衣服的一部分，使用金属丝和多层布来看起来有一个大屁股

candle a stick made of wax that can be lit on fire
蜡烛 一根可以点燃的蜡制成的棍子

cathedral an important large stone church connected to the area supervised by a bishop
大教堂 一座重要的大型石头教堂，与主教管辖的地区相连

chancellor the person who leads a government for a king or queen
校长 为国王或王后领导政府的人

chandelier a decorative hanging light with branches for many lights or candles
枝形吊灯 带有树枝的装饰性吊灯，可容纳许多灯或蜡烛

chiaroscuro a method of shading that uses shadows to make things look three dimensional
明暗对比 一种使用阴影使物体看起来三维的着色方法



Chinese coming from China
中国人 来自中国

compass a drawing tool used to make circles
罗盘 用于制作圆圈的绘图工具

Cubism an art movement that used abstract geometric shapes
立体主义 使用抽象几何形状的艺术运动

cypress a kind of tall thin tree
柏 一种又高又瘦的树

Dada an nonsensical and satirical art movement that responded to the horror of the First
World war

达达 一场荒诞讽刺的艺术运动，回应第一次世界大战的恐怖

discus a heavy disc that is thrown in track and field games
铁饼 田径比赛中扔出的重飞盘

earthenware a kind of clay that is fired to a lower temperature and that needs to be glazed
before becoming watertight

陶器 一种在较低温度下烧制的粘土，在变得防水之前需要上釉

Egyptian coming from Egypt
埃及人 来自埃及

execution following orders to kill a person
执行 听从命令杀人

existential crisis when a person is overwhelmed by questioning if they have made the right choices
and had a meaningful life

存在危机 当一个人不知所措地质疑自己是否做出了正确的选择并拥有了有意义的生活时

Existentialism a kind of philosophy that focuses on how a person's choices changes and develops
their life

存在主义 一种关注一个人的选择如何改变和发展他们的生活的哲学

Expressionism an art movement that focuses more on the feelings that were expressed than
realism

表现主义 一种更注重所表达的情感而不是现实主义的艺术运动

factory a large building in which people work to make many copies of the same thing
工厂 一座大型建筑，人们在里面工作，制作同一件东西的许多副本

Fascism a kind of government ruled by a dictator where people are not allowed to disagree
法西斯主义 一种由独裁者统治的政府，不允许人们有不同意见

firing squad a group of soldiers used to shoot and kill people who they have caught
行刑队 一群士兵过去常常射杀他们抓到的人

forceps a surgical tool used to grab or clamp something closed
钳子 用于抓住或夹紧闭合物体的手术工具

found object an artwork that is made by someone else instead of an artist
发现物体 由其他人而非艺术家创作的艺术品

fresco a kind of painting done quickly with watercolour onto wet plaster
壁画 一种用水彩在湿石膏上快速完成的绘画



Freudian psychology a belief that people's actions are influenced by unconscious memories, thoughts,
and (often sexual) urges

弗洛伊德心理学 相信人们的行为受到无意识记忆、思想和（通常是性）冲动的影响

globe a round, three dimensional map of the world
地球 圆形三维世界地图

gold leaf an extremely thin sheet of gold used for decoration
金叶子 用于装饰的极薄金片

Greek coming from Greece
希腊语 来自希腊

Guernica in town in Spain that was destroyed by German bombers during the Spanish Civil
War

格尔尼卡 西班牙内战期间被德国轰炸机摧毁的西班牙小镇

harmony when the parts of something work well with each other
和谐 当某物的各个部分彼此配合良好时

horse a large kind of animal that can work hard and run fast
马 一种大型动物，工作努力，跑得快

human nature the characteristics that are shared by all humans
人性 全人类共有的特征

impasto a technique where paint is used thickly to make a surface textured
厚涂 一种使用厚厚的涂料使表面具有纹理的技术

Impressionism an an art movement that focused on the way colour and light change frommoment
to moment

印象派 一场关注色彩和光线每时每刻变化方式的艺术运动

indigenous the people who originated in a particular place
土著 起源于特定地方的人

maidservant a woman or girl whose has a job helping a family at their home
女仆 有工作帮助家人的妇女或女孩

manga a Japanese style of comic book aimed at all ages
漫画 面向所有年龄段的日式漫画书

Medieval from the middle ages, 476 - 1450
中世纪 从中世纪开始，476 - 1450

minaret a tall thin tower with a balcony from which a person calls Muslims to prayer
尖塔 一座高而薄的塔，有一个阳台，人们可以从那里号召穆斯林祈祷

Modernism a 20th century art movement that focused on change and modifying traditional
beliefs

现代主义 一场20世纪的艺术运动，专注于改变和修改传统信仰

momento mori a Latin phrase that means a reminder of death
死亡时刻 拉丁语短语，意思是提醒死亡

monk a devoted religious person who prays and serves God and peace
僧 虔诚的宗教人士，祈祷并侍奉上帝与和平

monochrome a colour scheme that only uses light and dark versions of a single colour or grey
单色 仅使用单一颜色或灰色的浅色和深色版本的配色方案



mosaic an artwork that is made up of small pieces of coloured glass or stone
马赛克 由小块彩色玻璃或石头组成的艺术品

Napoleon a French military commander and emperor
拿破仑 法国军事指挥官和皇帝

Neo-classicism an art movement that imitates the style of ancient Greece and Rome
新古典主义 模仿古希腊和罗马风格的艺术运动

oud a form of lute or mandolin that comes from Arab countries
沉香木 来自阿拉伯国家的鲁特琴或曼陀林的一种形式

parasol an umbrella that is used to protect people from the sun
阳伞 用来保护人们免受阳光照射的雨伞

persistence when something keeps on going
坚持 当某事持续进行时

pharoah a king of ancient Egypt
法老王 古埃及的国王

photography using a camera to take pictures
摄影 使用相机拍照

pieta a popular subject for artworks that shows the Mary's compassion for Jesus after his
death

圣母怜子图 一个流行的艺术主题，表现了玛丽在耶稣死后对耶稣的同情

pipe something used to smoke tobacco
管道 用来吸烟草的东西

plinth a tall box used to display things in a gallery or museum
底座 用于在画廊或博物馆展示物品的高盒子

pocket watch a small circular clock that is carried inside your clothes
怀表 一个可以放在衣服里的小圆形时钟

pointillism drawing or painting with small dots or dashes
点画派 用小点或破折号绘图或绘画

Post-Impressionism the art movement after Impressionism that focused more on expression and social
meaning

后印象派 印象派之后的艺术运动，更加注重表达和社会意义

Renaissance a period of time when Europe rediscovered their non-religious heritage after the
middle ages

再生 中世纪后欧洲重新发现非宗教遗产的时期

Roman coming from Rome or the Roman Empire
罗马 来自罗马或罗马帝国

Romanticism an art movement that focuses on freedom and the power of thoughts and feelings
浪漫主义 关注自由以及思想和情感的力量的艺术运动

sextant a tool that is used to measure the angle that something appears at from far away
六分仪 用于测量远处物体出现的角度的工具

sfumato making the background appear smoky and blurry to create a sense of depth
晕染 使背景显得烟熏模糊，营造出深度感



shadism a kind of racism that judges people according to the lightness or darkness of their
skin

沙德主义 一种根据肤色的浅色或深色来判断人们的种族主义

Shinto a religious belief that focused on purity, harmony, nature, family, and humility
神道 注重纯洁、和谐、自然、家庭和谦逊的宗教信仰

skull the bones inside of a human head
颅骨 人脑内的骨头

stigmata marks on Jesus' hands that come from being nailed to a cross
柱头 耶稣手上的痕迹是被钉在十字架上留下的

Surrealism an art movement that focuses on using realism to show unusual or impossible
things that are like puzzles about the hidden nature of things

超现实主义 一种艺术运动，专注于使用现实主义来展示不寻常或不可能的事物，就像关于事

物隐藏本质的谜题

sword a long knife that was used for fighting a long time ago
剑 很久以前用于战斗的长刀

terracotta an unglazed reddish-brown earthenware clay
红陶 一种未上釉的红棕色陶土

treachery when your trust has been betrayed
背信弃义 当你的信任被背叛时

uniform matching clothes used to identify soldiers
制服 用于识别士兵的匹配服装

urinal a ceramic object in men's public washrooms used for peeing
小便池 男士公共卫生间中用于小便的陶瓷物品



 
Name:  
 

Art History       艺术史 
 
Jan van Eyck, ​The Arnolfini Portrait​, 1434. 
 
 
Looking at artworks begins with observation. Think of it 
as approaching each artwork as a mystery to be solved. 
What is going on? Why did the artist make this? What is it 
about? Like a detective, you will be looking for clues that 
will help you answer these kinds of questions this 
semester. Let’s start by practicing our observational skills. 
 
看艺术作品始于观察。 可以把它看作接近每件艺术品作为一
个需要解决的谜团。 到底是怎么回事？ 为什么艺术家会这样
做？ 它是什么？ 就像一个侦探，你会寻找线索，这将有助于
你在本学期回答这些问题。 让我们从实践我们的观察技能开
始吧。 
 

Please list what you see, including their location and appearance. 
请列出您看到的内容，包括其位置和外观。 
 
For example:​ There are a ​pair of light brown wooden shoes​ in the ​bottom left corner​. 
例如：​左下角有一双浅棕色木鞋。 
 

1. 

 

2. 

 

3. 

 

4. 

 

5. 

 



Art Analysis ​The Ambassadors Name: /10​a 
 

 
Hans Holbein, ​The Ambassadors​, 1533 
 
You are allowed to use phone or computer-based translation for this assignment. If you do, please 
send the results to: ​ddrapak@gnspes.ca​.  
您可以使用电话或基于计算机的翻译进行此作业。 如果您这样做，请将结果发送至：​ddrapak@gnspes.ca​. 
 
Observe:​ Please list six things that you see:  
守：​请列出你看到的六件事情： 
 

___/​3 ½ pt for each thing observed.  
每点观察到的点数 

 
●   

 
  

●  
  
  

●   
  

●   
 
  

●  
  
  

●  
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Analyse:​ What clues and hints about the meaning has the artist included in this artwork? What idea 
or feeling does the colour, style, or technique communicate?  
 
分析：​这件艺术品中包含艺术家的含义和暗示？ 颜色，风格或技术有什么想法或感觉交流？ 

 
For example: “​The ___________ means ___________.​”  
例如： “___________是指___________”。 
 

 
___/​2 1 pt per​ ​visual characteristic or clue 

1点每视觉特征或线索 
 

●  
 
 

●   
  

 
 
Interpret:​ In full, what do you think the artist is trying to communicate? Please give a specific reason 
why you think this is so. 
 
译：​完整的，你认为艺术家想要沟通什么？ 请给出一个特定的原因，你认为是这样的。 
 

___/​3 Full meaning + 1 reason 
1½分的全部含义和1½分为您的理由 

 
 
 
 
 
 
 
 
Evaluate:​ Did this artist do a good job of communicating it? Yes or no? ​(In other words, Is this a good 
artwork?)​ Please give a solid and thoughtful reason why this is so. 
 
评价：​这有没有做艺人沟通是一个好工作？是还是不是？ （换句话说，这是一个很好的作品？）请大家给
了坚实的周到之所以会这样。 
 

___/2 1pt for opinion, 1pt for reason 
1pt为您的意见和1pt为您的理由 

 
 
 



Art Analysis:​ La Grande Jatte     Name:     /10​a 

 

 
Georges-Pierre Seurat, ​A Sunday Afternoon on the Island of La Grande Jatte​, 1884–1886 
乔治 - 皮埃尔·瑟拉，​大碗岛的星期天下午​，1884年至1886年 
 
 
You are allowed to use phone or computer-based translation for this assignment. If you do, please 
send the results to: ​ddrapak@gnspes.ca​.  
 
您可以使用电话或基于计算机的翻译进行此作业。 如果您这样做，请将结果发送至：​ddrapak@gnspes.ca​. 
 
Observe:​ Please list six things that you see:  
守：​请列出你看到的六件事情： 
 

___/​3 ½ pt for each thing observed.  
每点观察到的点数 

 
●   

 
  

●  
  
  

●   

  
●   

 
  

●  
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●    
Analyse:​ What clues and hints about the meaning has the artist included in this artwork? What idea 
or feeling does the colour, style, or technique communicate?  
 
分析：​这件艺术品中包含艺术家的含义和暗示？ 颜色，风格或技术有什么想法或感觉交流？ 

 
For example: “​The ___________ means ___________.​”  
例如： “___________是指___________”。 
 

 
___/​2 1 pt per​ ​visual characteristic or clue 

1点每视觉特征或线索 
 

●  
 
 

●   
  

 
 
Interpret:​ In full, what do you think the artist is trying to communicate? Please give a specific reason 
why you think this is so. 
 
译：​完整的，你认为艺术家想要沟通什么？ 请给出一个特定的原因，你认为是这样的。 
 

___/​3 Full meaning + 1 reason 
1½分的全部含义和1½分为您的理由 

 
 
 
 
 
 
 
 
Evaluate:​ Did this artist do a good job of communicating it? Yes or no? ​(In other words, Is this a good 
artwork?)​ Please give a solid and thoughtful reason why this is so. 
 
评价：​这有没有做艺人沟通是一个好工作？是还是不是？ （换句话说，这是一个很好的作品？）请大家给
了坚实的周到之所以会这样。 
 

___/2 1pt for opinion, 1pt for reason 
1pt为您的意见和1pt为您的理由 

 
 
 



Art Analysis:​ Guernica Name:        /10​ a 

 

 
Pablo Picasso, ​Guernica​, 1937 
 
 
When this painting was made, most people would have been aware that the small Spanish village of 
Guernica was bombed by Italian and German warplanes. The Pro-Fascist Spanish government 
believed the village contained anti-Fascist rebels, and asked Italy and Germany to help fight. 
 
制作这幅画时，大多数人都会意识到西班牙小村庄格尔尼卡被意大利和德国战机轰炸。 支持法西斯的西班
牙政府认为该村庄包含了反法西斯反叛分子，并要求意大利和德国帮助战斗。 
 
 
You are allowed to use phone or computer-based translation for this assignment. If you do, please 
send the results to: ​ddrapak@gnspes.ca​.  
 
您可以使用电话或基于计算机的翻译进行此作业。 如果您这样做，请将结果发送至：​ddrapak@gnspes.ca​. 
 
Observe:​ Please list six things that you see:  
守：​请列出你看到的六件事情： 
 

___/​3 ½ pt for each thing observed.  
每点观察到的点数 

 
●   

 
  

●  
  
  

●   
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●  
  
  

●  
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Analyse:​ What clues and hints about the meaning has the artist included in this artwork? What idea 
or feeling does the colour, style, or technique communicate?  
 
分析：​这件艺术品中包含艺术家的含义和暗示？ 颜色，风格或技术有什么想法或感觉交流？ 

 
For example: “​The ___________ means ___________.​”  
例如： “___________是指___________”。 
 

 
___/​2 1 pt per​ ​visual characteristic or clue 

1点每视觉特征或线索 
 

●  
 
 

●   
  

 
 
Interpret:​ In full, what do you think the artist is trying to communicate? Please give a specific reason 
why you think this is so. 
 
译：​完整的，你认为艺术家想要沟通什么？ 请给出一个特定的原因，你认为是这样的。 
 

___/​3 Full meaning + 1 reason 
1½分的全部含义和1½分为您的理由 

 
 
 
 
 
 
 
 
Evaluate:​ Did this artist do a good job of communicating it? Yes or no? ​(In other words, Is this a good 
artwork?)​ Please give a solid and thoughtful reason why this is so. 
 
评价：​这有没有做艺人沟通是一个好工作？是还是不是？ （换句话说，这是一个很好的作品？）请大家给
了坚实的周到之所以会这样。 
 

___/2 1pt for opinion, 1pt for reason 
1pt为您的意见和1pt为您的理由 

 
 
 








